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У ЦЕНТРІ УВАГИ

Тристоронні газові переговори України, Росії та ЄС:
черговий раунд

29 жовтня 2014 р. в Брюсселі пройшов черговий раунд газових
переговорів у форматі Україна-РФ-ЄС.

У ході декількох останніх раундів сторони в цілому погодили так званий
"зимовий пакет", який передбачає поставки газу в Україну в найближчі 6
місяців. Тим не менш, поки неузгодженими залишаються питання
юридичного закріплення ціни на газ на цей період, а також питання оплати
газу.

Єврокомісар з енергетики Г. Еттінгер, окреслюючи нинішній порядок
денний переговорів України, Росії та ЄС, зазначив: "Три основних питання
переговорів є наступними: яка ціна прийнятна, яка цінова формула повинна
використовуватися, щоб отримати прийнятну ринкову ціну. Ця ціна повинна
бути гарантованою для всіх газових поставок і базуватися не на принципі
"бери або плати", а на "плати і бери", тобто газ буде поставлятися на основі
здійснення передоплати", - заявив Г. Еттінгер.

Другим пунктом, за словами єврокомісара, є те, як врівноважити виплату
Україні за нові поставки газу - це 3-4 млрд кубометрів в 2014 р., а також
додаткові обсяги в перші місяці 2015 р.

"Останнім (питанням. - Ред.) є те, щоб визначити прийнятну для сторін
технічну структуру угод", - сказав єврочиновник.

Тристоронні переговори тривали близько 8 годин і завершилися о 4
ранку за брюссельським часом. Втім, остаточно врегулювати питання
порядку денного не вдалося.

Як поінформував міністр енергетики РФ А. Новак, тристоронні
переговори РФ, ЄС і України щодо газу продовжаться 30 жовтня ввечері.

"Зараз йде технічне доопрацювання безпосередньо документів, які
будуть підписані. Йдеться про протокол між Єврокомісією, і мною, і паном
Проданом. І другий документ - це додаткова угода до контракту між
"Нафтогазом" і "Газпромом", що носить технічний характер з реалізації цих
домовленостей", - сказав російський міністр.

 "Я б хотів сказати, що переговори ще не закінчилися. Ми дуже довго
обговорювали документи, які повинні бути підготовлені за результатами
переговорів, і вони в даний час ще знаходяться в опрацюванні. ...Можна
сказати, що основні параметри, які ляжуть в основу цих документів,
узгоджені, і досягнуті домовленості щодо ціни, як ми і раніше говорили, за
механізмом реструктуризації заборгованості, по передоплаті, за бажанням
наших партнерів отримати в листопаді-грудні певні обсяги газу. Йде технічне
доопрацювання безпосередньо цих документів, які будуть підписані ", -
запевнив А. Новак.



3

За словами глави «Газпрому» О. Міллера, сторони, що беруть участь у
газових переговорах, взяли паузу на один день, бо Україна і Єврокомісія
мають узгодити фінансові гарантії, оскільки в ході переговорів вони
побачили їх дещо по-різному.

"Якщо домовленість між Україною та Єврокомісією буде досягнута, то,
відповідно, завтра можна очікувати підписання трьох документів. Двох
протоколів та доповнення до контракту між «Газпромом» і «Нафтогазом».
Все, що стосується наших документів, де російська сторона і «Газпром»
виступає стороною, всі питання узгоджені на сьогоднішній день", -
підкреслив він.

Українська сторона на даний момент домовленості не коментувала.
Нагадаємо, Україна, Росія і ЄС ведуть переговори про нормалізацію

постачань газу з травня цього року. Україна оскаржує питання ціни на газ, а
Росія вимагає погашення боргу за газ, спожитий в листопаді-грудні 2013 р. і
березні - червні 2014 р. 16 червня "Газпром" повідомив про переведення
"Нафтогазу" на передоплату і припинив поставки газу на адресу компанії.
Поки компанії обговорюють умови нового контракту, Україна закуповує
реверсний газ в Європі (Українська правда (http://www.pravda.com.ua/news).
- 2014. - 30.10; Українські Національні Новини
(http://www.unn.com.ua/ru/news) - 2014. - 30.10; Главком
(http://glavcom.ua/news). – 2014. – 30.10; Vlasti.net (http://vlasti.net/news). –
2014. – 30.10).

АНАЛІТИЧНИЙ РАКУРС

Ю. Якименко, младш. науч. сотр. "СІАЗ" НБУВ

Зарубежные отзывы о состоявшихся в Украине
внеочередных парламентских выборах

Международная реакция на прошедшие в Украине внеочередные
парламентские выборы приобрела в целом одобрительный тон еще до
окончательного подведения их итогов. Зарубежные политики и наблюдатели
признали, что, несмотря на сложную политическую обстановку, в которой
проходила избирательная кампания, голосование было организовано на
должном уровне и соответствовало международным стандартам. В то же
время, оптимизм, высказываемый международным сообществом по этому
поводу, пока можно назвать достаточно сдержанным.

Влиятельные зарубежные СМИ в своих материалах, посвященных
избирательной кампании в Украине и дальнейшим политическим
перспективам страны, указывают на укрепление ее прозападной ориентации,
подтвержденной итогами состоявшихся выборов, но обращают внимание и
на ряд проблем, с которыми может столкнуться украинское общество в
ближайшем будущем.
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Так, портал «Bloomberg Businessweek»подчеркивает, что «в военное
время украинцы голосуют за прозападные силы».

Авторитетная английская газета «The Independent» в статье под
заголовком «Украинский кризис: участки открываются на фоне хрупкого
перемирия», также отмечает прозападную направленность партий, которые
будут представлены в парламенте. При этом, отмечает газета, «политическая
элита Украины может продолжить управлять страной, преследуя личные
интересы».

Американское издание «The Washington Post»высказывает
предположение, что украинские выборы покажут национальное разделение
запада и востока страны. «Украинские лидеры называют выборы
триумфальным концом эпохи Януковича, дверью в европейское будущее»,
однако, отмечает издание, «реальная ситуация в стране повода для радости
не даёт»: многим политикам, которые стремятся представлять интересы
жителей, попросту опасно появляться в некоторых регионах Украины.

Тем не менее, выборы сегодня можно считать состоявшимися, а их
итоги, при всей противоречивости оценок, – важным политическим фактом,
который в ближайшем будущем будет определять ход политических
процессов в стране.

Напомним, контроль за выборами осуществляли более 12 тыс.
независимых наблюдателей, порядка 10 тыс. из которых представляли
неправительственные организации. По словам главы украинского
Центризбиркома А. Олефирова, около двух с половиной тысяч наблюдателей
представляли 20 международных организаций и отдельные страны. Самую
крупную миссию (около 800 человек) прислало Бюро по демократическим
институтам и правам человека ОБСЕ.

Комментируя ход и предварительные результаты украинских выборов,
генеральный секретарь Совета Европы Т. Ягланд заявил, что они стали
«ясным выражением стремления украинского народа к миру, демократии и
единству страны».Он поприветствовал проведенные выборы и отметил, что
по их итогам Президент П. Порошенко и Премьер-министр и А. Яценюк
имеют обязательства по проведению демократических реформ, которые, как
показали выборы, поддерживаются большинством избирателей.

О том, что внеочередные выборы депутатов Верховной Рады
соответствуют международным стандартам, заявил президент США Б.
Обама. Об этом говорится в его заявлении на сайте Белого дома.

«Я признателен правительству Украины за проведение кампании и
голосования на выборах, как уже засвидетельствовали международные
эксперты, в значительной степени в соответствии с международными
стандартами», – отметил в своем заявлении президент США.

Б. Обама также заверил в намерении США сотрудничать с новой
Верховной Радой, особенно в вопросах реформ, демократического развития
страны, усиления верховенства права, экономической стабильности и роста в
Украине.
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Поздравил Украину с успешными парламентскими выборами и
госсекретарь США Дж. Керри. В обращении, опубликованном на сайте
Госдепартамента, сказано, что украинцы «снова выбрали демократию,
реформы и евроинтеграцию».

Дж. Керри заявил, что США приветствуют приверженность Украины к
открытому и честному политическому процессу, укрепляющему
национальное единство. Он отметил, что украинские власти сделали все
возможное для того, чтобы свой голос могли отдать как можно больше
избирателей по всей стране.

По мнению госсекретаря США, выборы в Украине характеризовались
отсутствием какого-либо насилия, соблюдением установленного порядка и
низким уровнем нарушений по сравнению с предыдущими годами.

Он также заявил о готовности США сотрудничать с президентом
Украины и новым составом Верховной Рады.

Еще одним шагом на демократическом пути Украины назвал проведение
парламентских выборов посол США в Украине Д. Пайетт.

«Сегодня мы имели честь наблюдать украинскую демократию в
действии, когда страна, во второй раз в этом году, пришла к избирательным
урнам – теперь чтобы проголосовать за новый парламент. Мы приветствуем
всех, кто у себя в стране и по всему миру смогли проголосовать, и ждем
оценки сегодняшнего голосования местными и международными
наблюдателями», – сказано в его заявлении и заявлении посла США при
ОБСЕ Д. Беера об украинских парламентских выборах, распространенном
американским дипломатическим представительством.

Как отметил посол США, в течение нескольких часов представители
посольства посетили десять избирательных участков в Киеве, чтобы увидеть,
как разворачиваются события в день голосования. «Сотрудники
избирательных комиссий, наблюдатели и граждане, с которыми мы
общались, с готовностью обсуждали подготовку к выборам и были полны
энтузиазма по поводу возможности вновь проголосовать за изменения.
Атмосфера была оптимистичной и позитивной», – поделился своими
впечатлениями дипломат.

Удовлетворение в связи с решительностью, с которой украинские
граждане поддержали «политический процесс, основанный на
демократических ценностях, уважении к правам человека, правам
меньшинств и верховенстве права», высказал также генеральный секретарь
НАТО Й. Столтенберг.

О том, что завершившиеся в Украине внеочередные выборы в
Верховную Раду – важный шаг на пути укрепления демократии в стране,
заявил также премьер-министр Канады С. Харпер.

По его словам, «выборы стали важным шагом в процессе укрепления
демократии в Украине. Украинский народ продолжает показывать свое
мужество и приверженность в построении мирной и процветающей страны».
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«Канада будет продолжать поддерживать народ Украины, который взял
курс на новую историю, в которой Украина будет признана всеми нациями,
как свободная, демократическая и суверенная страна», отметил он.

Приветствовал проведение парламентских выборов в Украине премьер-
министр Великобритании Д. Кэмерон.

Выборы четко продемонстрировали преданность Украины демократии»,
– говорится в заявлении Д. Кэмерона. Он отметил, что украинцы «показали
реальную решительность реализовать свое право выбора», несмотря на
трудности, с которыми столкнулись из-за нестабильности на Востоке и
аннексии Крыма.«Важно, чтобы Россия уважала результаты этих выборов, а
также местных выборов, которые будут проведены в соответствии с
украинским законодательством», – сказал Д. Кэмерон.

Он  также призвал Президента Украины П. Порошенко и новое
украинское правительство к проведению политических, экономических и
административных реформ.

Как «победу демократии» охарактеризовал прошедшие в Украине
выборы в своем заявлении МИД Италии.

По мнению главы итальянского внешнеполитического ведомства Ф.
Могерини, важно, что на состоявшихся выборах была высокая явка
избирателей, которая свидетельствует о том, что украинский народ и
политические силы готовы строить мирное и стабильное будущее.

«Италия со своей стороны будет поддерживать курс реформ, который
президент Петр Порошенко и новый парламент должны продолжить. Мы
также подтверждаем свою приверженность политическому урегулированию
кризиса для стабилизации на Украине», – подчеркнула Ф. Могерини.

Глава комитета Европарламента по иностранным делам Э. Брок в своей
предварительной оценке результатов выборов в Верховную Раду, сделал
акцент на том, что для отношений между Украиной и ЕС они, в первую
очередь, означают, что Украина сможет реализовать соглашение об
ассоциации и провести необходимую трансформацию, которая является
важным пунктом для сближения с Евросоюзом. «Это результаты, имеющие
большое значение для украинской демократии и становления правового
государства. Они позволят провести процесс трансформации, который
необходим для того, чтобы сделать Украину современной, свободной и
экономически успешной страной», – заявил Э. Брок.

Кроме того, как подчеркнул политик, результаты украинских выборов –
«это отказ от лево- и праворадикальных партий, это выбор в пользу
проевропейских сил, в пользу демократии», что, по его мнению, «положит
конец разговорам о фашизме в Украине, поскольку эти партии не играют
никакой роли».

На этот аспект обратил внимание и уполномоченный правительства ФРГ
по межобщественному сотрудничеству с Россией, странами «Восточного
партнерства» и Центральной Азией Г. Эрлер, который, положительно
расценив организацию и ход украинских выборов, подчеркнул, что «было бы
еще лучше, если бы “Свобода”, как и “Правый сектор”, не вошла в состав
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нового украинского парламента». «Уже во время президентских выборов в
мае этого года мы увидели, что успех праворадикалов не безграничен, хотя
они и представлены в правительстве. Думаю, что если нынешние результаты
не изменятся, то можно говорить об ослаблении праворадикальных сил на
Украине, потому что “Свобода” на выборах в парламент два года назад
получила в два раза больше голосов», – заявил Г. Эрлер.

Представитель парламентской ассамблеи Совета Европы К. Чоп, говоря
об украинских выборах, отметил, что «мрачный «настрой украинского
народа на этих выборах отражает серьезность кризиса, в котором находится
страна. Однако украинцы выбрали новую Верховную Раду,
продемонстрировав свое стремление к изменению сложившейся ситуации».
По его словам, новый парламент должен последовать примеру граждан и
взяться за работу: провести реформы и без промедления принимать все
необходимые законы.

«Выборы ясно показали решимость украинского общества к переменам
– люди выбрали Европу и мир. Новая Рада и будущее правительство будет
нести ответственность за то, чтобы страна встала на путь европейских
реформ и реинтеграции всей территории Украины. Европейский союз и
Европейский парламент будет поддерживать Украину на протяжении всего
этого процесса», – заявил, комментируя ситуацию в Украине,  глава
делегации Европарламента А. Пленкович.

Специальный координатор и глава миссии краткосрочных наблюдателей
ОБСЕ К. Харштедт заявил, что выборы в Украине прошли в соответствии с
демократическими требованиями. При этом украинские власти смогли
провести выборы на значительной части территории Украины, что, по
мнению К. Харштедта, означает «новый шаг для Украины в проведении
выборов в соответствии с демократическими обязательствами».

«В этот решающий момент для будущего своей страны, учреждения и
украинские избиратели откликнулись на сложные проблемы, связанные с
проведением выборов, которые в значительной степени подтвердили
демократические обязательства страны. Власти Украины сумели провести
голосование во многих районах страны и продемонстрировали устойчивость,
которая поможет преодолеть национальные и международные вызовы», –
заявил К. Харштедт.

Член миссии ОБСЕ по наблюдению за выборами в Украине,  депутат
Европарламента Р. Хармс в своем комментарии о прошедших выборах
обратила внимание на то, что молодым партиям, которые раньше не
участвовали в выборах, с трудом далась предвыборная борьба.

«У них было всего около трех месяцев, чтобы составить предвыборную
программу, списки кандидатов, заявить о себе. Им необходимо было найти
средства, чтобы иметь возможность баллотироваться. И сегодня часто
выяснялось, что их просто не знают. И это, на мой взгляд, несколько
несправедливый момент в борьбе между старожилами и новичками», –
подчеркнула наблюдатель.
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Признает украинские выборы демократическими, несмотря на то, что
проходили они в сложные времена и при тяжелых обстоятельствах, и
президент правозащитной организации Freedom House Д. Кремер.  «Думаю,
процесс был действительно демократическим», – сказал он. Д. Кремер также
отметил, что эта оценка касается и выборов в восточных областях. «Хотел бы
признать, что проведение выборов на Донбассе – это сложное дело и
сегодняшние результаты показывают, что очень много людей пришло на
участки, несмотря на давление, не смотря на то, что им трудно добраться до
избирательных участков», – подчеркнул  он.

О том, что состоявшиеся в Украине выборы являются самыми честными
за последние 20 лет, заявила председатель Украинского Конгрессового
Комитета Америки Т. Олексий. Кроме того, вице-президент УККА А. Футей
подчеркнул, что миссия не зафиксировала систематических нарушений на
этих выборах. «Наши наблюдатели не увидели “каруселей”, подкупа
избирателей. Мы видели ограниченное количество нарушений», – заявил он.

Члены делегации наблюдателей от Парламентской ассамблеи
Черноморского экономического сотрудничества, которые  следили  за ходом
голосования на выборах в Верховную Раду, также положительно оценили
избирательный процесс.

«Выборы прошли хорошо, несмотря на то, что активность была
значительно меньше, чем на предыдущих президентских выборах, когда явка
была 80 %. Но тогда ситуация была такая, что в народе температура была
высокой и интерес к выборам был больше», – отметил заместитель
председателя ПАЧЭС, руководитель грузинской делегации в ПАЧЭС Д.
Саганелидзе. Он также позитивно оценил отсутствие применения
административного ресурса на выборах.

О том, что выборы в украинский парламент были организованы и
проведены в соответствии с международными обязательствами,
демократическими стандартами и национальным законодательством, заявили
и наблюдатели от Организации за демократию и экономическое развитие –
ГУАМ. «Группа наблюдателей ГУАМ удовлетворена итогами мониторинга.
Выборы в целом могут быть оценены положительно – как свободные и
справедливые», – отметил генеральный секретарь ГУАМ В. Чечелашвили.

При этом представитель Азербайджана Э. Мамедов подчеркнул, что
наблюдатели  имеют замечания по отдельным избирательным участкам
относительно организации выборов и деятельности избиркомов, однако они
не носили принципиального характера и не смогли оказать существенного
влияния на результаты голосования.

То, что выборы в Украине были хорошо организованы, признали и
российские наблюдатели.

«На участках порядок. Выборы были хорошо организованы. А
интервьюеры на высоте. Все выполняли по инструкции, на провокации не
поддавались. За экзит-поллом было очень приятно наблюдать», – заявила
руководитель отдела Аналитического центра Ю. Левады (Левада- центр,
Москва, Россия) Е. Козаренко.
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На высокий уровень подготовки интервьюеров обратила  внимание и
эксперт Института общественных дел, сотрудник Института социологии
Варшавского университета Й. Конечна-Саламатин. «Конечно, на участках
возникают мелкие проблемы. Но опыт помогает. Интервьюеры
высококлассные профессионалы. Мы шокированы этим их
профессионализмом. Главное – они были не агрессивны», – подчеркнула Й.
Конечна-Саламатин.

Отметим, что российские парламентарии не принимали участия в
наблюдении за ходом голосования в Украине. «Мы не получили
официальное приглашение ни от Рады, ни от международных организаций,
еще один момент – вопросы безопасности», – пояснил депутат Госдумы РФ
В. Лихачев.

Некоторые представители российского политикума, в частности КПРФ,
прогнозируемо раскритиковали исход избирательной кампании, отметив, что
по итогам выборов Верховная Рада станет «станет агрессивной ультраправой
монополией».

Об этом, в частности, заявил первый заместитель председателя ЦК
КПРФ, первый вице-спикер Госдумы И. Мельников.

«Если говорить о результатах, то они плачевны для Украины. Во-
первых, неонацистски настроенные и русофобские политики шли
несколькими колоннами с разными названиями, и набранные каждой из этих
колонн проценты не важны, важна их сумма и итог: Рада станет агрессивной
ультраправой монополией», – заявил политик.

Кроме того, по его словам, большие вопросы вызывает низкая явка
избирателей, «не созвучная с эйфорическими настроениями победителей».
Это, подчеркивает И. Мельников, говорит о том, что «поле настроений на
Украине для нынешней власти – минное. А значит, противоречия рано или
поздно срезонируют».

И. Мельников также подчеркнул, что КПРФ не может признать
результаты выборов в Верховную Раду. «Главная причина – проведение
“избирательной кампании” в условиях тотального давления на политиков и
избирателей. Там, где живет страх за свою жизнь, там не живут какие-либо
выборы. Идейная оппозиция курсу Киева, в первую очередь КПУ, была, по
сути, загнана в подполье, из которого сложно организовать работу с
гражданами», –  заявил он.

Напомним также, что накануне выборов постпред России в ООН В.
Чуркин раскритиковал украинские выборы за «множественные нарушения»,
«нечистоплотность» и «цинизм».

Кроме того, как стало известно накануне выборов, российская сторона
не подавала заявку на регистрацию своих наблюдателей на выборах в
парламент Украины.

В то же время, глава администрации президента РФ С. Иванов ранее
заявил, что результаты украинских выборов будут признаны Россией.

Это подтвердило и позднейшее заявление главы российского
внешнеполитического ведомства С. Лаврова.  «Судя по всему, эти выборы
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состоялись. Думаю, что мы признáем результаты этих выборов», – отметил
он. «Нам очень важно, чтобы в Украине наконец появилась власть, которая
занимается не борьбой друг с другом, а реальными проблемами, которые
перед страной стоят», – подчеркнул С. Лавров, пояснив, что нынешний
украинский Президент «является нашим партнером, партнером нашего
президента», который неоднократно подтверждал это, в том числе в ходе
переговоров в рамках «минской» группы.

«П. Порошенко неоднократно, в том числе на встречах в Милане и с
президентом России В. Путиным, и в более широком формате подтверждал
свою приверженность выполнению этих договоренностей», – заявил глава
российского МИДа. Он отметил также, что России «будет с кем
разговаривать и в Верховной Раде, и в правительстве, потому что… в любом
случае, ведущей силой в Верховной Раде станет “Блок Петра Порошенко”».

«Мы ждем официального подведения итогов, пока идут довольно
разноречивые сведения. Но уже сейчас явно, что выборы, несмотря на
довольно жесткую и грязную кампанию, состоялись», – заявил заместитель
главы российского внешнеполитического ведомства Г. Карасин. «Тот
расклад сил, который пока вырисовывается, наверное, позволяет руководству
Украины всерьез заняться решением корневых проблем своего общества», –
отметил также представитель МИД РФ.

ВИКОНАВЧА ВЛАДА

Президент України П. Порошенко підписав Указ, яким посилюється
соціальний захист учасників антитерористичної операції та членів їх
сімей, а також громадян, які проживають на території Донецької і
Луганської областей.

Президент відзначив, що захист учасників АТО та їх сімей має бути
одним з пріоритетів діяльності парламентської коаліції та нового уряду.

Зокрема, Указом № 835 "Про невідкладні заходи щодо забезпечення
додаткових соціальних гарантій окремим категоріям громадян"
передбачається, що Кабінет Міністрів має розробити і внести на розгляд
Верховної Ради законопроекти про соціальний захист осіб, які захищали
незалежність України і брали безпосередню участь в АТО у складі
добровольчих батальйонів, та членів їх родин; а також про зміни до Закону
України "Про статус ветеранів війни, гарантії їх соціального захисту" щодо
надання права на вступ поза конкурсом до вищих навчальних закладів
вказаних осіб.

Крім того, уряд має підготувати пропозиції щодо надання права на вступ
поза конкурсом до вишів дітям, батьки (один із батьків) яких загинули під
час участі в АТО або померли внаслідок поранення, а також ужити
невідкладних заходів щодо вирішення питання переведення на навчання за
кошти державного бюджету дітей учасників бойових дій.
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Також уряду доручено забезпечити вирішення питання щодо
продовження прийому на навчання до вишів громадян, які проживають у
Донецькій та Луганській областях та були рекомендовані до зарахування або
переводяться з вишів, розташованих на території цих областей.

Уряду доручено ужити невідкладних заходів щодо влаштування у
найкоротші строки дітей, батьки (один з батьків) яких загинули під час участі
в АТО або померли внаслідок поранення (Офіційне інтернет-
представництво Президента України
(http://www.president.gov.ua/news/31516.html). – 2014. – 29.10).

***
Президент України П. Порошенко наголошує на необхідності

негайного проведення судової реформи, яка сприятиме встановленню
верховенства права, забезпеченню ефективного захисту прав і свобод
громадян.

"Мені не потрібен суд, лояльний до Президента. Мені і всьому
суспільству потрібен суд, який захищає закон і Громадянина", - наголосив
глава держави під час зустрічі з членами новоствореної Ради з питань судової
реформи. За словами Президента, "суспільство зараз вимагає підвищення
ефективності судової системи, і ми маємо створити судову систему, яка
забезпечує і верховенство права, і ефективний захист людини. Не захист
міфічних інтересів держави, а захист Громадянина".

"Мрію, щоб рівень довіри до судової системи був таким же, як до армії.
Це наше з вами завдання – маємо спільно це зробити", - додав П. Порошенко.

Президент висловив переконання, що реформа судової системи має
супроводжуватись реформою суміжних інститутів – виконання судових
рішень, адвокатури і прокуратури, а Рада з питань судової реформи має стати
майданчиком для узгодження всіх пропозицій у цьому напрямку (Офіційне
інтернет-представництво Президента України
(http://www.president.gov.ua/news/31514.html). – 2014. – 29.10).

***
Президент України П. Порошенко провів телефонну розмову із віце-

президентом США Д. Байденом.
Віце-президент США високо оцінив дії Президента України, які

забезпечили демократичність виборів до Верховної Ради. Він наголосив, що
рішення провести вибори у такий непростий для країни час викликає
захоплення. Віце-президент також додав, що Україна потребує реформ, і ця
робота попереду.

П. Порошенко подякував США та особисто Д. Байдену за підтримку
України. Глава держави відзначив важливість заяви Президента США Б.
Обами щодо успішного проведення парламентських виборів в Україні.
Президент П. Порошенко також повідомив, що його подальші зусилля будуть
зосереджені на мирному процесі та сприянні реформам.

http://www.president.gov.ua/news/31516.html
http://www.president.gov.ua/news/31514.html
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Співрозмовники також обговорили візит віце-президента США до
України, який заплановано на другу половину листопада. П. Порошенко та Д.
Байден висловили сподівання щодо продуктивного діалогу задля мирного
процесу на Донбасі, сприяння реформам в Україні, економічної допомоги та
співпраці України з МВФ (Офіційне інтернет-представництво
Президента України (http://www.president.gov.ua/news/31505.html). – 2014. –
28.10).

***
Президент України П. Порошенко провів зустріч з сенатором,

співголовою комітету з питань озброєння Сенату США Д. Інхофом.
Сторони обговорили питання проведення позачергових виборів до

Верховної Ради України. Зокрема, Президент повідомив, що напередодні мав
зустрічі зі спостерігачами від місій ОБСЄ та Європейського парламенту, які
зазначили, що вибори в Україні в цілому пройшли чесно і у відповідності до
міжнародних стандартів. «Це дуже важливо. Це реформи і можливості, які ви
до цього ніколи не мали», - зазначив сенатор Д. Інхоф.

П. Порошенко висловив переконання, що нова більшість у Верховній
Раді буде проєвропейською і забезпечить проведення реформ зі
законодавчого боку.

Президент України подякував сенатору Д. Інхофу за його особисту
підтримку України, особливо за співавторство сенатора у Акті Конгресу
США про невизнання анексії Криму та законопроекті «Щодо попередження
подальшої російської агресії проти України та інших суверенних держав в
Європі та Євразії». Президент висловив сподівання, що Конгрес США
прийме ці важливі законодавчі акти (Офіційне інтернет-представництво
Президента України (http://www.president.gov.ua/news/31507.html). – 2014. –
28.10).

***
Президент України П. Порошенко провів телефонну розмову з

Президентом Європейської комісії  Ж.-М. Баррозу.
П.  Порошенко подякував за дуже важливу заяву Президента Ж.-М.

Баррозу та Президента Європейської ради Г. Ван Ромпея, в якій очільники
ЄС назвали парламентські вибори перемогою українського народу та
демократії.

Ж.-М. Баррозу висловив сподівання, що нова коаліція у Верховній Раді
буде проєвропейською і одразу розпочне реформи та інклюзивний
політичний діалог в Україні.

Співрозмовники також обговорили питання макрофінансової допомоги з
боку Європейського Союзу. Президент Європейської комісії ще раз запевнив
в готовності ЄС перерахувати 760 млн євро із першого та другого пакету
макрофінансової допомоги до кінця року та розглянути перспективи надання
третього пакету, а також продовжувати підтримувати Україну у діалозі з
міжнародними фінансовими організаціями. При цьому він наголосив на

http://www.president.gov.ua/news/31505.html
http://www.president.gov.ua/news/31507.html
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важливості фінансової прозорості та прийняття закону про Рахункову палату
(Офіційне інтернет-представництво Президента України
(http://www.president.gov.ua/news/31510.html). – 2014. – 28.10).

***
Президент України П. Порошенко провів телефонну розмову з

Президентом Французької Республіки Ф. Олландом.
Президент Франції привітав Президента України з успішним та

демократичним проведенням парламентських виборів. Він також зауважив,
що вибори, які отримали високу міжнародну оцінку, ще більше
підтверджують легітимне право України відстоювати свою територіальну
цілісність.

Президент П. Порошенко подякував Президенту Ф. Олланду за
підтримку і заявив, що сильна проєвропейська більшість у Верховній Раді
дозволить втілити реформи задля отримання перспективи членства в
Європейському Союзі. П. Порошенко також закликав Францію якнайшвидше
ратифікувати Угоду про асоціацію між Україною та ЄС.

Ф. Олланд висловив занепокоєння щодо стану виконання Мінських
домовленостей, особливо в контексті псевдовиборів, запланованих на 2
листопада. Вони, як переконаний Президент Франції, суперечать Мінським
домовленостям, які були визнані всіма сторонами, включно з Росією, під час
міжнародних переговорів у Мілані. У цьому контексті Президент Франції
запропонував продовжити пошук врегулювання цієї проблеми у
багатосторонньому, зокрема Нормандському, форматі.

Співрозмовники обговорили питання економічного та військово-
технічного співробітництва, а також енергетичної безпеки (Офіційне
інтернет-представництво Президента України
(http://www.president.gov.ua/news/31512.html). – 2014. – 28.10).

***
Президент України П. Порошенко провів телефонну розмову з

Президентом Польщі Б. Коморовським.
Президент Б. Коморовський запросив Президента П. Порошенка

відвідати Польщу ще до кінця цього року. Глава Української держави
подякував за запрошення і висловив сподівання, що парламент Республіки
Польща незабаром ратифікує Угоду про Асоціацію між Україною та ЄС.

П. Порошенко також запросив польського колегу здійснити державний
візит до України. У цьому контексті співрозмовники погодили проведення
Консультаційного комітету на рівні заступників глав адміністрацій, мета
якого — активізація двосторонніх відносин на найвищому рівні.

Президент Польщі висловив щирі вітання українському колезі та народу
України з проведенням вільних і відкритих виборів, які, незважаючи на
надскладні умови, підтвердили відданість України демократичним
стандартам. Б. Коморовський також наголосив, що результати цих виборів

http://www.president.gov.ua/news/31510.html
http://www.president.gov.ua/news/31512.html
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відкривають перед Україною перспективу глибоких реформ, які Польща
готова всіляко підтримувати.

П. Порошенко подякував Б. Коморовському за високу оцінку виборів:
«Я радий, що висновки міжнародної спільноти підтвердили демократичний
вибір українського народу». Президент України також висловив
переконання, що нова парламентська більшість забезпечить реформи та
європейську інтеграцію України (Офіційне інтернет-представництво
Президента України (http://www.president.gov.ua/news/31503.html). – 2014. –
28.10).

***
Будь-які вибори, які намагаються провести в окремих районах

Донецької та Луганської областей всупереч українському законодавству,
не будуть визнані цивілізованим світом та поставлять під загрозу
мирний процес на Донбасі, заявив Президент П. Порошенко, виступаючи
на першому засіданні Ради з питань судової реформи.

Глава держави відзначив: "Справедливе суспільство можна побудувати
лише тоді, коли є верховенство права, коли є чесні вибори, на відміну від
псевдовиборів, які зараз терористи і бандити планують провести на
окупованих територіях. 2 листопада під дулами автоматів вони хочуть
продемонструвати фейкове волевиявлення громадян Донбасу".

Президент повідомив, що за останні дні провів велику кількість
консультацій зі світовими лідерами і отримав запевнення, що вибори в
окремих районах Донецької та Луганської областей "не будуть визнані
цивілізованим світом і кардинально суперечать українському законодавству,
Мінським домовленостям і ставлять під загрозу весь мирний процес". За
словами Президента, світові лідери наголошують на тому, що вибори мають
відбутися виключно у відповідності з українським законодавством (Офіційне
інтернет-представництво Президента України
(http://www.president.gov.ua/news/31513.html). – 2014. – 28.10).

***
Президент України П. Порошенко підписав указ щодо звільнення

голів Запорізької та Чернівецької облдержадміністрацій. Про це
повідомляє прес-служба глави держави.

Очільник Запоріжжя В. Баранов ще кілька днів тому просив звільнити
його за власним бажанням.

Р. Ванзуряк, який очолював ОДА у Чернівцях, також просив про
відставку ще 23 жовтня (ТСН (http://tsn.ua/politika/poroshenko-zvilniv-dvoh-
ochilnikiv-oda-388810.html). – 2014. – 29.10).

***
Критерии, согласно которым будут рассматриваться кандидатуры

в состав Кабинета Министров, - это профессионализм, компетентность

http://www.president.gov.ua/news/31503.html
http://www.president.gov.ua/news/31513.html
http://tsn.ua/politika/poroshenko-zvilniv-dvoh-ochilnikiv-oda-388810.html
http://tsn.ua/politika/poroshenko-zvilniv-dvoh-ochilnikiv-oda-388810.html
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и соответствие закону о люстрации. Об этом заявил Премьер-министр
Украины А. Яценюк на пресс-конференции в Доме правительства.

"Если на должности, которые сегодня занимаются членами партии
"Народный фронт", есть более сильные люди, я официально декларирую - ни
за одного из "Народного фронта" в таком случае я не буду держаться. Буду
держаться только за один принцип - кто сильнее", - отметил А. Яценюк.

Глава правительства подчеркнул, что критерии, по которым будут
рассматриваться кандидатуры в состав Кабинета Министров, - это
профессионализм, компетентность и соответствие закону о люстрации.

"Я торгов по должности вести не буду и не дам возможности кому-то
"под столом" делить состав Кабинета Министров Украины и пробовать
делить страну, как пирог. Прошли те времена. Публичность - все на свет. Кто
хочет брать ответственность - вперед", - сказал он (Цензор.НЕТ
(http://censor.net.ua/news/309445/yatsenyuk_rasskazal_o_kriteriyah_otbora_ka
ndidatov_v_pravitelstvo_ya_ne_dam_delit_sostav_kabmina_pod). – 2014. –
29.10).

***
В рамках первого этапа люстрации в структуре Министерства

внутренних дел Украины уволен 91 сотрудник, среди которых восемь
генералов, сообщил глава ведомства А.Аваков
(http://korrespondent.net/ukraine/politics/3437741-avakov-luistryroval-vosem-
heneralov-y-83-rabotnyka-mvd).

"В целом в рамках первого этапа ...моим приказом уволено из органов 91
работника, из числа тех, которые занимали руководящие должности как в
аппарате Министерства, так и в территориальных органах. Среди них 8
генералов", - проинформировал он.

А. Аваков уточнил, что в числе уволенных: начальники областных УВД
- Киевской, Донецкой, Черниговской, Тернопольской, Хмельницкой,
Полтавской; руководство Департамента службы охраны и подразделений
ГАИ.

"Работа в рамках реализации закона продолжается", - добавил министр
(Корреспондент.net (http://korrespondent.net/ukraine/politics/3437741-
avakov-luistryroval-vosem-heneralov-y-83-rabotnyka-mvd). – 2014. – 29.10).

***
Тендерный комитет Министерства здравоохранения возглавил Е.

Мороз, который 6 октября был назначен заместителем министра после
смены руководства Минздрава.

Е. Мороз - уроженец Хмельницкой области. С 2009 г. работал главным
специалистом, а с 2011 г. начальником Управления специализированной
медицинской помощи Департамента реформ и развития медицинской
помощи Минздрава.

До этого он три года был замгендиректора Государственного научно-
производственного комплекса заготовки и хранения аутологичной крови.

http://censor.net.ua/news/309445/yatsenyuk_rasskazal_o_kriteriyah_otbora_kandidatov_v_pravitelstvo_ya_ne_dam_delit_sostav_kabmina_pod
http://censor.net.ua/news/309445/yatsenyuk_rasskazal_o_kriteriyah_otbora_kandidatov_v_pravitelstvo_ya_ne_dam_delit_sostav_kabmina_pod
http://korrespondent.net/ukraine/politics/3437741-avakov-luistryroval-vosem-heneralov-y-83-rabotnyka-mvd
http://korrespondent.net/ukraine/politics/3437741-avakov-luistryroval-vosem-heneralov-y-83-rabotnyka-mvd
http://korrespondent.net/ukraine/politics/3437741-avakov-luistryroval-vosem-heneralov-y-83-rabotnyka-mvd
http://korrespondent.net/ukraine/politics/3437741-avakov-luistryroval-vosem-heneralov-y-83-rabotnyka-mvd
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С 1992 по 2005 г. возглавлял службу крови Вооруженных сил Украины
на посту главного трансфузиолога Министерства обороны Украины (ZN.UA
(http://zn.ua/POLITICS/tendernyy-komitet-minzdrava-vozglavil-voennyy-
specialist-po-krovi-157323_.html). – 2014. – 28.10).

ПОЛІТИКА

Президент Украины П. Порошенко доволен результатами своей
политической силы на выборах в Верховную Раду и убежден, что
быстрое создание на ее основе коалиции позволит, наконец, начать
реформы.

"Мне приятно, что моя политическая сила одержала убедительную
победу - фракция будет иметь более 130 депутатов. Но сегодня мы должны
не праздновать, а наконец начать реформы", - сказал глава государства на
встрече с членами Совета по вопросам судебной реформы.

П. Порошенко отметил, что важно безотлагательно начать работу
новоизбранной Верховной Рады, сформировать коалицию и правительство.
"Мы должны эффективно работать, чтобы решить все принципиальные
вопросы", - сказал он (Цензор НЕТ
(http://censor.net.ua/news/309458/moya_politicheskaya_sila_oderjala_ubediteln
uyu_pobedu_poroshenko_dovolen_rezultatami_vyborov). – 2014. – 29.10).

***
Новый Кабмин, сформированный коалицией трех партий – Блоком

П. Порошенко, "Народным фронтом" и объединением "Самопоміч" –
должен будет до 15 декабря утвердить План восстановления Украины на
2015-2017 гг. Об этом говорится в одном из пунктов проекта
коалиционного соглашения, обнародованного "Блоком Петра
Порошенко".

Сам План, как сообщал ранее первый вице-премьер В. Гройсман, уже
фактически разработан, правительство намерено презентовать его в ноябре.
Документ должен быть представлен международным донорам Украины на
конференции, которая назначена на 15 января в Киеве.

Кроме того, проект коалиционного соглашения предусматривает, что
Верховная Рада Украины до июля утверждает Бюджетную декларацию
(Основные направления экономической и бюджетной политики), которую
разрабатывает Кабинет Министров Украины.

В случае же, если Рада принимает закон, увеличивающий расходную
часть бюджета, вопреки позиции Кабмина по этому вопросу, правительство
обязано уйти в отставку, а коалиция сформировать новое или принять
решение о прекращении коалиции.

"В случае, если Кабинет Министров Украины не может согласовать с
коалицией основные макроэкономические показатели и показатели

http://zn.ua/POLITICS/tendernyy-komitet-minzdrava-vozglavil-voennyy-specialist-po-krovi-157323_.html
http://zn.ua/POLITICS/tendernyy-komitet-minzdrava-vozglavil-voennyy-specialist-po-krovi-157323_.html
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государственного бюджета (общие доходы, расходы, дефицит и общие
расходы по главным распорядителям бюджетных средств) при обсуждении
Бюджетной декларации, Кабинет Министров Украины обязан уйти в
отставку, а коалиция – сформировать новый Кабинет Министров Украины", -
отмечается в проекте коалиционного соглашения.

Если же парламент примет Бюджетную декларацию, при рассмотрении
проекта бюджета на этапе первого чтения, коалиция не будет пересматривать
основные макроэкономические показатели и показатели госбюджета (общие
доходы, расходы, дефицит и общие расходы по главным распорядителям
бюджетных средств).

"Во время работы в отраслевых комитетах Верховной Рады Украины
участники коалиции будут обеспечивать возможность принятия проектов
изменений по бюджетным программам только в пределах общего объема
расходов по главным распорядителям бюджетных средств", - говорится в
проекте документа (ZN.UA (http://zn.ua/POLITICS/novyy-kabmin-dolzhen-
utverdit-do-15-dekabrya-plan-vosstanovleniya-ukrainy-na-2015-2017-gg-
157389_.html). – 2014. – 29.10).

***
Партия "Блок Петра Порошенко" не намерена формировать

коалицию в Верховной Раде без партии "Народный фронт".
Об этом на пресс-конференции сказал один из лидеров "Блока Петра

Порошенко", вице-премьер-министр, министр регионального развития,
строительства и жилищно-коммунального хозяйства В. Гройсман.

При этом, комментируя наличие проекта коалиционного соглашения от
"Народного фронта", В. Гройсман сказал, что коалиция должна строиться не
на партийном коалиционном соглашении, а на коалиционном соглашении
украинского народа.

Также он сообщил, что пока на переговорах лидеров партии не
обсуждалось распределение должностей в новом правительстве.

В. Гройсман подчеркнул, что "Блок Петра Порошенко" выступает за
формирование коалиции с "Народным фронтом", "Объединением
"Самопоміч", "Всеукраинским объединением "Батькивщина", а также
допускает привлечение к этому процессу Радикальной партии О. Ляшко.

Он сообщил, что проект коалиционного соглашения от "Блока Петра
Порошенко" уже обнародован и передан на изучение в штабы "Народного
фронта", "Самопомочі" и "Батькивщины" (Цензор НЕТ
(http://censor.net.ua/news/309442/blok_poroshenko_ne_nameren_formirovat_k
oalitsiyu_bez_narodnogo_fronta_groyisman). – 2014. – 29.10).

***
На сегодня есть два кандидата в премьер-министры. Об этом заявил

руководитель избирательного штаба партии "Блок Петра Порошенко"
В. Ковальчук.

http://zn.ua/POLITICS/novyy-kabmin-dolzhen-utverdit-do-15-dekabrya-plan-vosstanovleniya-ukrainy-na-2015-2017-gg-157389_.html
http://zn.ua/POLITICS/novyy-kabmin-dolzhen-utverdit-do-15-dekabrya-plan-vosstanovleniya-ukrainy-na-2015-2017-gg-157389_.html
http://zn.ua/POLITICS/novyy-kabmin-dolzhen-utverdit-do-15-dekabrya-plan-vosstanovleniya-ukrainy-na-2015-2017-gg-157389_.html
http://censor.net.ua/news/309442/blok_poroshenko_ne_nameren_formirovat_koalitsiyu_bez_narodnogo_fronta_groyisman
http://censor.net.ua/news/309442/blok_poroshenko_ne_nameren_formirovat_koalitsiyu_bez_narodnogo_fronta_groyisman
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Политик также не исключил, что «Cамопоміч» и  «Батькивщина» также
могут предложить своего кандидата на должность Премьер-министра.

«Окончательное решение будет принимать коалиция, и она будет
подавать свои предложения Президенту. Мы предлагаем, чтобы коалиция
работала в формате общего собрания, а также был создан Совет коалиции,
который формировался бы по принципу – один представитель от 15
народных депутатов, которые будут членами коалиции. Решение коалиции,
безусловно, должны приниматься большинством голосов. По крайней мере,
на сегодня есть два кандидата в премьер-министры. Не исключено, что и
«Самопоміч» и «Батькивщина» могут предложить своего кандидата. Но
решение будет приниматься большинством голосов», – отметил В. Ковальчук
(Власти.нет (http://vlasti.net/news/205201). – 2014. – 30.10).

***
Партия "Народный фронт", как лидер парламентских выборов,

инициирует создание коалиции и выдвигает свою кандидатуру Премьер-
министра. Об этом заявил один из лидеров партии А. Яценюк.

"В соответствии с европейской практикой, партия, которая получила
первое место на выборах, обязана начать процесс формирования коалиции. Я
огласил принципы формирования коалиции, если коалиция будет
сформирована на этих принципах, то объективно, что лидер партии возглавит
правительство. Если коалиция не будет формироваться на этих принципах, то
абсолютно нормально, что другая партия возьмет на себя процесс
формирования коалиции. И тогда в стране будет другой Премьер-министр", -
сказал он (ZN.UA (http://zn.ua/POLITICS/yacenyuk-narodnyy-front-vyigral-
vybory-i-predlozhit-koalicii-svoego-premera-157405_.html). – 2014. – 29.10).

 ***
Премьер-министр Украины, лидер "Народного фронта" А. Яценюк

приглашает в коалицию "Блок П. Порошенко", "Батькивщину",
"Самопоміч" и "Радикальную партию О. Ляшко". Об этом он заявил на
пресс-конференции, представляя проект коалиционного соглашения партии в
среду, 29 октября (http://korrespondent.net/vibory2014/3437676-yatsenuik-
pryhlashaet-v-koalytsyui-chetyre-partyy).

"Стратегическим и основным партнером в новой коалиции считаю "Блок
П. Порошенко" и лично Президента Украины… Ответственность за судьбу
государства сейчас лежит на Президенте и партии, которая заняла первое
место на выборах. К переговорам по коалиции приглашаю "Батькивщину" и
лично Ю. Тимошенко, "Самопоміч" и А. Садового, и "Радикальную партию",
за которую проголосовал миллион украинцев", – сказал А. Яценюк.

По словам А. Яценюка, "Народный фронт" предлагает назвать будущую
коалицию "Европейская Украина". "Мы подготовили коалиционное
соглашение… Мы предлагаем четкий, понятный текст коалиционного
соглашения на две страницы… Предлагаем простой регламент коалиции", –
сказал он. В документе содержится 36 законопроектов, которые нужно

http://vlasti.net/news/205201)/
http://korrespondent.net/vibory2014/3437676-yatsenuik-pryhlashaet-v-koalytsyui-chetyre-partyy
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принять до конца года, и план действий нынешнего правительства по
имплементации Соглашения об ассоциации Украина-ЕС, добавил Премьер.

А. Яценюк отметил, что "Народный фронт" предлагает
формировать будущий Кабмин по принципу формирования Европейской
комиссии и предложил потенциальным участникам парламентской
коалиции внести кандидатуры от партий в правительство до
понедельника, 3 ноября. При этом он подчеркнул, что каждый кандидат
должен пройти процедуру публичных коалиционных слушаний, которые
будут транслироваться в прямом эфире. А. Яценюк также отметил, что готов
возглавить новый Кабинет Министров в случае, если парламентская
коалиция будет сформирована по принципу, предложенному партией
"Народный фронт" (Корреспондент.net
(http://korrespondent.net/vibory2014/3437676-yatsenuik-pryhlashaet-v-
koalytsyui-chetyre-partyy). – 2014. – 29.10).

***
Пропозиції партії "Самопоміч" за коаліційною угодою не суперечать

баченню цього документа партією "Народний фронт".
Про це заявила кандидат у народні депутати від "Народного фронту" В.

Сюмар.
"Ця заява абсолютно збігається з тим, що ...говорив Прем'єр-міністр, і

абсолютно збігається з нашою позицією. Переговори щодо коаліційної угоди
мають відбуватися у суворій відповідності з Конституцією і
законодавством... Наші позиції ідентичні", - сказала вона, коментуючи заяву
"Самопомочі" щодо коаліційної угоди.

При цьому В. Сюмар зазначила, що у вівторок, коли лідер "Народного
фронту" А. Яценюк запросив кілька політичних сил вступати в переговори,
"було запущено процес" коаліційних переговорів. "Старт було надано", -
сказала політик.

Також вона нагадала, що свої принципи озвучила "Самопоміч", проекти
угод запропонували "Народний фронт" і "Блок Петра Порошенка". "Навколо
цих документів і відбуватимуться переговори, і вони вже тривають", - додала
кандидат.

Між тим, В. Сюмар наголосила, що коаліційна угода не повинна
підміняти собою конституційні норми, що регламентують створення та
діяльність парламентської коаліції (Українська правда
(http://www.pravda.com.ua/news/2014/10/29/7042644/). – 2014. – 29.10).

***
Партия "Народный фронт", которая, по предварительным данным,

занимает первое место по результатам выборов, претендует на
Комитет нацбезопасности и обороны в новой Верховной Раде. Об этом
заявила кандидат в народные депутаты от НФ Т. Чорновол.

""Народный фронт" шел с серьезными месседжами к избирателям. В том
числе у нас идет много командиров батальонов. Мы реально претендуем на

http://korrespondent.net/vibory2014/3437676-yatsenuik-pryhlashaet-v-koalytsyui-chetyre-partyy
http://korrespondent.net/vibory2014/3437676-yatsenuik-pryhlashaet-v-koalytsyui-chetyre-partyy
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Комитет национальной безопасности и обороны, потому что война – это
проблема №1 в Украине", - заявила Т. Чорновол.

Кроме того, по мнению Т. Чорновол, партия претендует на ряд других
комитетов.

"Считаю, что в нынешних условиях достаточно важен энергетический
комитет, потому что больше всего средств коррупция съедает в
энергетическом секторе. Также комитет инфраструктуры, транспорта", –
добавила она (ZN.UA  (http://zn.ua/POLITICS/u-yacenyuka-pretenduyut-v-
rade-na-komitet-nacbezopasnosti-i-oborony-157386_.html). – 2014. – 29.10).

***
Политическая партия "Объединение "Самопоміч", показавшая

третий результат по партийным спискам на внеочередных
парламентских выборах, выражает готовность приступить к
переговорам о формировании коалиции.

"Народ дал право проукраинским силам на формирование коалиции.
Исходя из интересов украинского народа, мы отстаиваем единство
деятельности политических сил в парламенте", - говорится в заявлении
"Самопомочі", обнародованном на сайте партии.

Политсила также призвала другие проукраинские партии немедленно
приступить к переговорам и начать этот процесс не позднее 30 октября.
"Самопоміч" уже определила своих делегатов для таких переговоров
(Цензор.НЕТ
(http://censor.net.ua/news/309456/samopomich_gotova_pristupit_k_peregovora
m_o_formirovanii_koalitsii). – 2014. – 29.10).

***
Лидер ВО "Батькивщина" Ю. Тимошенко заявляет о готовности

своей политсилы к участию в коалиции демократических сил.
"Партия "Батькивщина" готова к участию в коалиции демократических

сил в новоизбранной Верховной Раде. Коалиция должна объединять все 5
партий, избранных в Раду", - сказала она (ZN.UA
(http://zn.ua/POLITICS/batkivschina-voydet-v-koaliciyu-timoshenko-
157431_.html). – 2014. – 29.10).

***
Партия "Батькивщина" не намерена добиваться должностей в

будущем правительстве.
Об этом на пресс-конференции заявила лидер партии Ю. Тимошенко.
"Наша команда не претендует ни на один министерский портфель", -

сказала она.
При этом она добавила, что будет просить партнеров по будущей

коалиции поддержать основные принципы "Батькивщины" - вступление в ЕС
и НАТО, а также достижение мира на востоке.

http://zn.ua/POLITICS/u-yacenyuka-pretenduyut-v-rade-na-komitet-nacbezopasnosti-i-oborony-157386_.html
http://zn.ua/POLITICS/u-yacenyuka-pretenduyut-v-rade-na-komitet-nacbezopasnosti-i-oborony-157386_.html
http://censor.net.ua/news/309456/samopomich_gotova_pristupit_k_peregovoram_o_formirovanii_koalitsii
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Кроме того, Ю. Тимошенко добавила, что ее партия будет требовать
отмены депутатской неприкосновенности, а также внеблокового статуса
Украины.

Относительно состава коалиции, Ю. Тимошенко считает, что "она
должна состоять из пяти демократических сил, которые прошли в парламент"
(Цензор.НЕТ
(http://censor.net.ua/news/309451/timoshenko_batkivschina_ne_pretenduet_ni_
na_odin_ministerskiyi_portfel). – 2014. – 29.10).

***
ВО "Свобода" заявляет о фальсификации результатов выборов в

Верховную раду 26 октября, чтобы не допустить националистическую
партию в парламент. Соответствующее заявление распространила
пресс-служба партии. Ответственность за фальсификацию выборов
националисты возложили на "Владимира Путина и его агентуру в
Украине" и анонсировали на 30 октября акцию протеста под стенами
Центральной избирательной комиссии
(http://korrespondent.net/vibory2014/3437699-neprokhodnaia-svoboda-ydet-
pyketyrovat-tsyk). – 2014. – 29.10).

Согласно данным параллельного подсчета голосов, проводимого
"Свободой", партия преодолела 5% барьер.

"Разительное отличие результатов экзит-полов и опубликованных на
сайте Центральной избирательной комиссии данных о подсчете голосов
избирателей свидетельствует о масштабных фальсификациях. Более того,
результаты параллельного подсчета голосов, который осуществляет
избирательный штаб ВО "Свобода" на основании данных из протоколов с
"мокрыми" печатями, предоставленных членами избирательных комиссий и
наблюдателями от ВО "Свобода", свидетельствуют об уверенном
преодолении 5-процентного барьера и прохождении националистов в
парламент", - говорится в сообщении (Корреспондент.net
(http://korrespondent.net/vibory2014/3437699-neprokhodnaia-svoboda-ydet-
pyketyrovat-tsyk). – 2014. – 29.10).

***
Лидер Коммунистической партии П. Симоненко уверен в

прохождении его партии в Верховную Раду на следующих парламентских
выборах.

Он также убежден, что новая Верховная Рада будет работать всего
несколько месяцев.

Лидер КПУ также опроверг и свою причастность, и Компартии в целом
к финансированию сепаратизма и терроризма на Донбассе.

П. Симоненко намерен сосредоточиться на внутрипартийной работе. П.
Симоненко сказал, что отсутствие КПУ в работе парламента он намерен
компенсировать за счет работы с гражданами.

http://censor.net.ua/news/309451/timoshenko_batkivschina_ne_pretenduet_ni_na_odin_ministerskiyi_portfel
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По его мнению, между партиями, которые прошли в Верховную Раду,
будет жесткая борьба за должности, а условия жизни украинцев ухудшатся.

По его словам, к власти пришли олигархи, и они не будут заботиться о
простых гражданах, а только о себе и своем бизнесе (Цензор.НЕТ
(http://censor.net.ua/news/309271/simonenko_verit_chto_kpu_vernetsya_v_parl
ament_uje_na_sleduyuschih_vyborah). – 2014. – 28.10).

***
"Оппозиционный блок" просит Президента Украины П. Порошенко

разобраться с попытками фальсификации результатов внеочередных
выборов в Верховную Раду. Об этом говорится в письме политической силы,
направленном главе государства (http://korrespondent.net/vibory2014/3437736-
poroshenko-prosiat-razobratsia-s-yskazhenyem-rezultatov-vyborov-v-radu).

"Мы требуем дать поручение правоохранительным органам, областным
и местным органам власти немедленно прекратить попытки искажения
результатов выборов, расследовать факты нарушения избирательного
законодательства и наказать виновных в таких действиях", – сказано в
документе, подписанном лидером партии Ю. Бойко. В партии отмечают, что
уже до дня голосования масштаб всевозможных нарушений: запугивание
кандидатов и активистов, избиение представителей оппозиции, давление на
СМИ, использование административного ресурса – достиг того предела,
когда он существенно влиял на честность кампании. "Нарушения, имевшие
место 26 октября и в последующие дни, по своему влиянию на результаты
волеизъявления граждан превысили все подобные проблемы во время
предыдущих парламентских выборов", – утверждают в "Оппозиционном
блоке". Так, утверждают в партии, в ряде регионов юго-востока Украины
совершаются системные попытки исказить результаты голосования
(Корреспондент.net (http://korrespondent.net/vibory2014/3437736-
poroshenko-prosiat-razobratsia-s-yskazhenyem-rezultatov-vyborov-v-radu). –
2014. – 29.10).

***
Задачи по формированию дееспособной оппозиции не были

выполнены, несмотря на прохождение "Оппозиционного блока" в
парламент,  заявил политолог В. Карасев.

По его словам, будущему созыву Рады будет не хватать
конструктивной оппозиции, которая могла появиться с прохождением в
парламент партии С. Тигипко «Сильная Украина».

При этом политолог считает, что партии С. Тигипко необходимо
начинать готовиться к выборам в местные органы власти, запланированные
на 2015 г.

"У партии есть серьезная программа, есть лидер, есть запас голосов,
которого, правда, не хватает для прохождения в парламент, но вполне
хватает для наращивания своего присутствия в базовых регионах страны.
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Местные выборы не за горами, и они состоятся в марте 2015 года", - говорит
В. Карасев.

Политолог при этом отметил, что на показателях «Сильной Украины» на
выборах 26 октября отразилась низкая явка избирателей восточных регионов
страны (Корреспондент.net (http://korrespondent.net/vibory2014/3437681-v-
verkhovnoi-rade-ne-budet-oppozytsyy-deistvuuischei-vlasty-karasev). – 2014. –
29.10).

***
Парламентская коалиции ВР VIII созыва будет нестабильной. Об

этом сообщил директор Украинского института анализа и
менеджмента политики Р. Бортник.

"В новом парламенте может быть опасность формирования двух
оппозиций", - заявил политолог.

Одна, по его мнению, будет искусственная, которую будут формировать
«Батькивщина» и Радикальная партия О. Ляшко.

"Они могут создать искусственную системную оппозицию, которая на
самом деле будет оппозицией, но в принятии решений относительно
ключевых вопросов она не будет участвовать", - объяснил Р. Бортник.

Вторая же, по мнению политолога, игнорируемая оппозиция.
«Это каста неприкосновенных из представителей «Оппозиционного

блока», которые также хотят быть у власти. Но если говорить честно, они
также контролируемы этой властью, ведь много их членов на крючке у
правоохранительных органов», - разъяснил политолог.

Он также отметил, что в общем новую коалицию будет создать легко.
Скорее всего, по мнению Р. Бортника, в нее войдут три основные силы -

«Народный фронт», "Блок Петра Порошенко" и Объединение «Самопоміч».
«Но эта коалиция будет очень нестабильна. Она будет конкурировать

вокруг двух ресурсов – власти и денег. А эти ресурсы в условиях кризиса
очень ограничены и на всех их будет явно не хватать», - отметил политолог
(Newsline (http://www.newsline.com.ua/politics/politolog-parlamentskaya-
koalitsii-vr-viii-sozyva-budet-nestabilnoy-29102014145900). – 2014. – 30.10).

***
В новоизбранной Верховной Раде может сформироваться три

оппозиции. Такое мнение высказал политик, народный депутат Украины
нескольких созывов Т. Чорновил.

«Будет три оппозиции, кардинально разные. «Оппозиционный блок»,
который будет иметь большую партию, фракцию в парламенте,
идеологически противоположный,  имеет серьезную базовую поддержку в
определенной группе общества. Будет очень крикливый Ляшко. И будет
Она», - сказал он.

При этом, по словам эксперта, «Батькивщина» может войти и в
правительственную коалицию.

http://korrespondent.net/vibory2014/3437681-v-verkhovnoi-rade-ne-budet-oppozytsyy-deistvuuischei-vlasty-karasev
http://korrespondent.net/vibory2014/3437681-v-verkhovnoi-rade-ne-budet-oppozytsyy-deistvuuischei-vlasty-karasev
http://www.newsline.com.ua/politics/politolog-parlamentskaya-koalitsii-vr-viii-sozyva-budet-nestabilnoy-29102014145900
http://www.newsline.com.ua/politics/politolog-parlamentskaya-koalitsii-vr-viii-sozyva-budet-nestabilnoy-29102014145900
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Вместе с тем Т. Чорновил исключает возможность объединения
«Оппозиционного блока», Радикальной партии О. Ляшко и «Батькивщины» в
единую оппозицию (ForUm (http://for-ua.com/article/1065283). – 2014. –
28.10).

ЕКОНОМІКА

Україна збільшила обсяги реверсу газу зі Словаччини. Протягом тижня
реверс природного газу до України зі Словаччини збільшився на 2,5 млн
кубометрів. Про це повідомляє Інтерфакс-Україна.

28 жовтня Україна імпортувала зі Словаччини 30,7 млн кубометрів газу,
тоді як попередній максимум було зафіксовано 20 жовтня і він складав 28,3
млн кубометрів.

Загалом у жовтні Україна отримала зі Словаччини 734 млн кубометрів
блакитного палива.

Минулого тижня "Європейська правда" писала про те, що НАК
"Нафтогаз України" наполягав на переході від так званого "малого реверсу"
обсягом 10 млрд кубометрів на рік зі Словаччини в Україну до "великого
реверсу", пропускна здатність якого в кілька разів вища (Українська правда
(http://www.eurointegration.com.ua/news). - 2014. - 29.10).

***
Экспорт в Россию упал на 25%, но Украина продает в Европу чугун и

масло.
Ухудшение отношений с Россией и военные действия в зоне АТО не

могли не повлиять на внешнюю торговлю Украины: по данным Госстата,
упал как экспорт (что естественно, так как частично разрушена
промышленность Донбасса, являющегося основным экспортером металла),
так и импорт - из-за обесценивания гривни и замораживания индексации
зарплат и пенсий привозные товары стали менее доступны для рядового
украинца.

За 8 месяцев страна продала продукции за рубеж на $37,68 млрд (-6,8%
по сравнению с 2013-м), купила - на $36,51 млрд (-23,5%), то есть
внешнеторговое сальдо у нас впервые за последние годы положительное
(Минпром (http://minprom.ua/digest/168223.html). - 2014. - 29.10).

***
НБУ продав банкам 86 млн дол.
Національний банк задовольнив заявки банків на купівлю іноземної

валюти на суму 86,84 млн дол. Про це повідомляє прес-служба регулятора.
"З метою підкріплення кас банків для забезпечення валютно-обмінних

операцій 29 жовтня 2014 р. Національним банком було здійснено чергову
інтервенцію з продажу валюти за єдиним курсом", - йдеться у повідомленні.
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Як зазначається, за підсумками торгів було задоволено 100% попиту на
суму 86,84 млн дол. за курсом 12,95 грн/дол.

"Продаж валюти здійснювався за умови попереднього подання банком
однієї заявки на купівлю іноземної валюти в Національного банку, обсяг якої
не може перевищувати 20% від оголошеного обсягу інтервенції", -
повідомляє прес-служба (Українська правда
(http://www.eurointegration.com.ua/news). - 2014. - 29.10).

***
Мінфін залучив до бюджету 897 млн грн і 40 млн євро.
Міністерство фінансів на планових аукціонах розмістило облігації

внутрішньої державної позики на 897,744 млн грн та 40,016 млн євро. Про це
повідомляє  прес-служба Міністерства фінансів.

"За результатами проведення планових розміщень облігацій внутрішньої
державної позики 29 жовтня 2014 р. до державного бюджету залучено
897,744 млн грн та 40,016 млн євро", - повідомляє прес-служба.

Як зазначається, гривневі кошти залучено під 16,49% річних, валютні під
7,5% річних.

Нагадаємо, у понеділок, 20 жовтня, Міністерство фінансів на планових
аукціонах розмістило облігації внутрішньої державної позики на 1,013 млрд
грн  (Українська правда (http://www.eurointegration.com.ua/news). - 2014. -
29.10).

***
Украина вошла в ТОП-100 рейтинга легкости ведения бизнеса,

поднявшись на 16 позиций.
В рейтинге Doing Business за прошлый год Украина заняла 112-е место, в

этом году - 96-е.
Украина вошла в сотню стран рейтинга Всемирного банка по легкости

ведения бизнеса Doing Business-2014, улучшив за год свои позиции сразу на
16 пунктов и заняв 96-е место из 189. Как отмечается в пресс-релизе к
рейтингу, улучшению позиций нашей страны способствовали введение
электронного декларирования налогов, включая декларирование единого
социального взноса, информирует еizvestia.com.

В рейтинге за прошлый год Украина заняла 112-е место. Тогда она
улучшила свои позиции на 25 пунктов. При этом эксперты ВБ отмечали, что
наша страна имеет большой потенциал. В числе формирующих его факторов
эксперты банка называли наличие в Украине трети мирового чернозема,
выгодное географическое положение, достаточно большой внутренний
рынок, а также вполне развитую инфраструктуру и индустриальную базу.

Напомним, в марте текущего года правительство А. Яценюка заявило о
планах войти в сотню лучших стран рейтинга Doing Business благодаря
реформированию экономики и упрощению регуляторных процедур
(Экономические известия (http://news.eizvestia.com/news_economy/full/332-
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ukraina-voshla-v-top-100-rejtinga-legkosti-vedeniya-biznesa-podnyavshis-na-16-
pozicij). - 2014. - 29.10).

***
Зерноторговые компании на 29 октября экспортировали 11,5 млн

тонн зерна. Об этом сообщили УНН в пресс-службе Министерства аграрной
политики и продовольствия.

По информации Министерства, в частности отгружено пшеницы 6,3 млн
тонн, кукурузы - 1,8 млн тонн, ячменя - 3,2 млн тонн и других зерновых - 138
тыс. тонн.

Напомним, по прогнозам Минагрополитики в 2014 г. Украина может
собрать 64 млн 421 тыс. тонн зерновых (Українські Національні Новини
(http://www.unn.com.ua/ru/news/1401305-ukrayina-eksportuvala-na-sogodni-
11-5-mln-tonn-zerna). - 2014. - 29.10).

***
Українська продовольча пшениця виросла в ціні за рахунок активного

попиту на світовому ринку.
На українському експортному ринку в внаслідок обмеженої пропозиції

ціни виросли як на продовольчу, так і на фуражну пшеницю на 5 дол/т на
умовах FOB. За підсумками тижня ціна фуражної пшениці в середньому
становила 205 дол/т. Про це повідомляють аналітики «Фенікс-Агро».

«Продовольча пшениця виросла в ціні також за рахунок активного
попиту на світовому ринку та підвищення інтересу до української пшениці
зокрема. Так, в кінці звітного періоду за зернову 12,5% і 11,5% пропонували
243-246 і 230-235 дол/т FOB відповідно»,  - йдеться у повідомленні. - На
внутрішньому ринку низька активність і стабільність цін. Більшість
переробників сформували довгострокові запаси і вийшли з ринку фуражної
пшениці. За фуражну пшеницю переробники пропонували раніше
встановлені ціни - 2000-2100 грн/т на умовах СРТ-підприємство. Ціни
продовольчої пшениці в черговий раз виросли на 50 грн/т. Причина
підвищення цін колишня - низький рівень пропозиції. За підсумками тижня
закупівельні ціни перебували в діапазоні 2300-2700 грн/т на умовах СРТ-
підприємство».

Багато експортно-орієнтованих компаній призупинили закупівельну
діяльність в сегменті. Зважаючи на низький попит на зернову закупівельні
ціни на продовольчу пшеницю залишилися колишніми - 2640 - 2760 грн/т на
умовах СРТ-порт. За фуражну пшеницю експортери пропонували 2150 - 2250
грн/т, СРТ-порт.

Аналітики прогнозують: за рахунок низької пропозиції фуражної
пшениці зростання цін продовжиться найближчим часом. У сегменті
продовольчої пшениці на внутрішньому ринку також можливе зростання
закупівельних цін за рахунок зростання експортних. Але дане зростання буде
обмежене через низьку конкуренцію серед закупівельників (Аgravery
(http://agravery.com/ua/roslynnyctvo/show/ukrainska-prodovolcha-pshenicja-
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virosla-v-cini-za-rahunok-aktivnogo-popitu-na-svitovomu-rinku). - 2014. -
29.10).

***
Україна у 2,5 рази наростила виробництво цукру. І наразі немає

необхідності у ввезенні в Україну цукру-сирцю з тростини.
Станом на 24 жовтня 2014 р. цукровими заводами країни вироблено 1

млн тонн цукру, що у 2,5 рази більше, ніж на аналогічну дату 2013 р. (420
тис. тонн). Про це повідомила прес-служба Мінагрополітики.

Крім того, за інформацією відомства, перехідні залишки цукру станом на
1 вересня 2014 р. становлять 344 тис. тонн.

«Загалом, у поточному році сприятливі погодно-кліматичні умови дають
підстави прогнозувати валове виробництво цукрових буряків у межах 14-15
млн тонн, і при очікуваній урожайності 43-45 тонн з кожного гектара
виробництво цукру прогнозується в обсязі 1,7 - 1,75 млн тонн», - зазначено у
повідомленні.

Втім, згідно з балансовими розрахунками, потреба внутрішнього ринку
на 2014/2015 маркетинговий рік складає 1,684 млн тонн (без урахування
тимчасово окупованої території Автономної Республіки Крим і м.
Севастополя).

«Таким чином, ресурси власного бурякового цукру на період 2014/2015
маркетингового року в повному обсязі забезпечують потребу внутрішнього
ринку і створюють експортний потенціал. Враховуючи зазначене, у
поточному маркетинговому році виробництво бурякового цукру очікується
вище від потреби внутрішнього ринку, і наразі немає необхідності у ввезенні
в Україну цукру-сирцю з тростини в межах встановленої тарифної квоти», -
наголошують у Мінагрополітики (Аgravery
(http://agravery.com/ua/pererobka/show/ukraina-u-25-razi-narostila-
virobnictvo-cukru). - 2014. - 29.10).

***
ПАТ "Укрнафта" завершила третій квартал з чистим прибутком

764,01 млн грн. Про це компанія повідомила в системі розкриття інформації
Національної комісії з цінних паперів та фондового ринку.

Виходячи з даних, зазначених у звіті про фінансовий результат, в 2013 р.
чистий прибуток ПАТ "Укрнафта" за 9 місяців (січень-вересень) становив
трохи більше - 764,324 млн грн.

Чистий дохід "Укрнафти" від реалізації продукції за дев'ять місяців 2014
р. становив 18,489 млрд грн.

Як відомо, НАК "Нафтогаз України" належить 50% + 1 акція
"Укрнафти". Водночас групі компаній, пов'язаних з групою "Приват",
належить від 42 до 48% (Українська правда
(http://www.eurointegration.com.ua/news). - 2014. - 29.10).
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***
На Волині видобуватимуть бурштин.
З ініціативи голови Волинської облдержадміністрації В. Гунчика в

області розпочали працювати над розробкою програми “Волиньбурштин”.
Нагадаємо, на оперативній нараді В. Гунчик повідомив, що вже

проведено перші роботи та визначено основні родовища бурштину. Наразі
відпрацьовується механізм отримання коштів. До співпраці планують
залучати і громадськість, яка здебільшого є власником земель, на яких
знаходяться поклади корисних копалин (Урядовий портал
(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247716488&cat_id=2
44277216). - 2014. - 29.10).

ЕКОНОМІКА УКРАЇНИ В КОНТЕКСТІ
СВІТОВИХ КРИЗОВИХ ТЕНДЕНЦІЙ

До кінця року обсяг недобору в загальний фонд держбюджету може
становити 12 млрд грн. Про це повідомив міністр фінансів О. Шлапак,
передає "Апостроф".

"У нас є оптимістичний і песимістичний сценарій. Поки ще рахуємо, але
приблизно цифри такі", - уточнив міністр.

Водночас, як заявив глава Державної фіскальної служби І. Білоус, за
оцінками його відомства, до бюджету не буде перераховано близько 14-17
млрд грн податків від запланованого з початку (Українська правда
(http://www.epravda.com.ua/news). - 2014. - 28.10).

***
Україна протягом січня-вересня 2014 р. у порівнянні з аналогічним

періодом минулого року скоротила споживання природного газу на 16,6%,
або на 5 млрд 758 млн кубометрів - до 28 млрд 937,1 млн кубометрів. Про
це УНН повідомили у прес-службі Міністерства енергетики та вугільної
промисловості України.

Водночас у вересні поточного року порівняно з відповідним місяцем
минулого року було знижено споживання газу на 31,3% або 729,7 млн
кубометрів - до 1 млрд 599,9 млн кубометрів (Українські Національні
Новини (http://www.unn.com.ua/uk/news/1400898-spozhivannya-gazu-
ukrayinoyu-za-9-misyatsiv-znizilos-na-16-6-minenergo). - 2014. - 28.10).

***
В Україні протягом січня-вересня 2014 р. зменшився обсяг видобутку

вугілля на 13,2% - до 53,4 млн тонн порівняно з січнем-вереснем 2013 р.
Про це повідомили УНН у прес-службі Міністерства енергетики та вугільної
промисловості.
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За інформацією Міненерго, зокрема у вересні видобуток вугілля
зменшився на 50% - до 3,4 млн тонн.

В тому числі виробництво коксівного вугілля у вересні скоротилося на
66,4% - до 643,9 тис. тонн, у січні-вересні – на 20% - до 14,03 млн тонн.
Видобуток енергетичного вугілля у вересні зменшився на 43,5% - до 2,7 млн
тонн, у січні-вересні – на 10,4% - до 39,4 млн тонн.

Крім того, споживання вугілля у вересні скоротилося на 35,9% - до 2,1
млн тонн, а за 9 місяців – на 6,6% відповідно до аналогічного періоду 2013 р.
(Українські Національні Новини (http://www.unn.com.ua/uk/news/1400921-v-
ukrayini-za-9-misyatsiv-upav-vidobutok-vugillya-na-13-2-minenergo). - 2014. -
28.10).

***
Споживачі заборгували "Нафтогазу" понад 15 млрд грн.
Станом на 28 жовтня 2014 р. сумарна прострочена заборгованість

підприємств ТКЕ, ТЕЦ та прямих промислових споживачів перед НАК
"Нафтогаз України" становила 15,2 млрд грн. Про це повідомляє прес-служба
"Нафтогазу".

Як зазначається, в порівнянні з минулим тижнем заборгованість по цим
категоріям споживачів зменшилась на 985 млн грн або 6,1%; протягом
жовтня 2014 р. вона зменшилась на 4,3 млрд грн або 22,1%.

"Борг підприємств ТКЕ та ТЕЦ за природний газ, використаний для
виробництва теплової енергії, становить 87% від загальної суми
заборгованості, борг ТЕЦ за природний газ, використаний у виробництві
електроенергії - близько11%, борг прямих промислових споживачів - близько
2%", - йдеться у повідомленні.

Також зазначається, що за минулий тиждень заборгованість ПАТ
"Київенерго" перед компанією "Нафтогаз України" зменшилась на 26 млн
грн і станом на 28 жовтня поточного року становить 866 млн грн (Українська
правда (http://www.epravda.com.ua/news). - 2014. - 29.10).

***
Финрезультат "Энергоатома" который год подряд остается

негативным.
Национальная атомная энергогенерирующая компания "Энергоатом"

обнародовала результаты финансовой деятельности за январь-сентябрь этого
года. Производитель электроэнергии по-прежнему в убытках - за указанный
период они составили 3,8 млрд грн.

"Энергоатом" является крупнейшим производителем электроэнергии в
стране. По данным компании, за 9 месяцев этого года она произвела 47,4% от
общей генерации электроэнергии в Украине. За этот период "Энергоатом"
увеличил производство электроэнергии на 4,2% по сравнению с 9 месяцами
2013 г., до почти 64 млрд кВт-ч. На рынок "Энергоатом" продал почти 60
млрд кВт-ч электроэнергии на сумму 19,8 млрд грн.
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В сообщении "Энергоатома" в системе раскрытия информации
Национальной комиссии по ценным бумагам и фондовому рынку (НКЦБФР)
сказано, что чистый доход госкомпании за 9 месяцев 2014 г. существенно
вырос - на 31,6%, до 16,55 млрд грн. Однако финансовые дела крупнейшего
производителя выглядят не столь радужно. Госпредприятие "Энергорынок",
которое скупает электроэнергию всех производителей и производит расчеты
за нее, оплатило "Энергоатому" только 85,4% поставленной электроэнергии.
Сумма долга за поставки электроэнергии за 9 месяцев этого года составила
2,89 млрд грн.

Директор по вопросам информации и связям с общественностью
ассоциации "Украинский ядерный форум" О. Кошарная отметила, что
уровень задолженности в этом году по сравнению с прошлым годом вырос
катастрофически - на 2,5 млрд грн. "Электроэнергия продана, а деньги не
получены", - отметила она. Эта тенденция не нова - общий долг ГП
"Энергорынок" перед "Энергоатомом" с учетом задолженностей за прошлые
годы составил уже 6,4 млрд грн, что равно трем месяцам бесплатной работы
энергоблоков компании.

В итоге "Энергоатом" по-прежнему демонстрирует убыточную работу.
"Все наши иностранные коллеги удивляются: как компания, которая продает
в рынок 83-90 млрд кВт-ч электроэнергии в год, является убыточной. Они
этого не могут понять", - отметила О. Кошарная.

По мнению О. Кошарной, повышение тарифа, проведенное весной, не
смогло в полной мере покрыть потери компании от девальвации гривни. Из-
за дефицита средств, вызванного в том числе большими долгами с
энергорынка, Ю. Недашковский даже предложил отключить от
энергоснабжения контролируемые сепаратистами регионы, которые не
оплачивают поставки электроэнергии.

Однако несмотря на проблемы "Энергоатома", Национальная комиссия,
осуществляющая государственное регулирование в сфере энергетики и
коммунальных услуг, через несколько дней после заявления Ю.
Недашковского урезала госкомпании тариф почти на 7% - до 28,26 коп. за 1
кВт-ч. Цена этого понижения тарифа - около 380 млн грн., которые будут
потрачены на закупку угля для тепловых станций.

По словам О. Кошарной, в последние годы "Энергоатом" из-за долгов
испытывал существенные кассовые разрывы и был вынужден для их
покрытия привлекать краткосрочные кредиты. В частности, в отчетности
"Энергоатома" указано, что только в прошлом году он привлек 5 кредитов на
1 год каждый на сумму 1,9 млрд грн по ставкам 10,5-18% годовых. Таким
образом, только в текущем году "Энергоатом" должен погасить 4,2 млрд грн.
В следующем году выплаты по кредитам могут возрасти. По данным на
начало октября, "Энергоатом" должен будет выплатить в 2015 г. 3,5 млрд
грн. Однако до конца года кредитная нагрузка может возрасти - в середине
октября "Энергоатом" объявил о привлечении еще двух кредитов сроком на 1
год на сумму 900 млн грн.



31

По словам О. Кошарной, "Энергоатому" становится все сложнее
привлекать кредитное финансирование. "Поэтому и была затеяна
корпоратизация "Энергоатома" - чтобы сделать его более прозрачным. Это
поможет привлекать кредиты", - сказала она. В то же время эксперт
отметила, что основному производителю электроэнергии уже самостоятельно
не справиться со своими финансовыми проблемами. "Выход один -
уменьшать количество льготных потребителей электроэнергии и сокращать
объем их субсидирования, который уже достиг 36 млрд грн", - считает О.
Кошарная.

Тем временем правительство потребовало от убыточного "Энергоатома"
мобилизоваться и ускориться: на прошлой неделе Премьер-министр А.
Яценюк заявил, что госкомпания должна активизировать достройку атомных
энергоблоков, привлекая для этого западные компании. Составленная еще
два года назад смета на строительство блоков №3 и №4 Хмельницкой АЭС
превышает 36 млрд грн (Энергетика Украины
(http://uaenergy.com.ua/post/20370/finrezultat-energoatoma-kotoryj-god-
podryad-ostaetsya). - 2014. - 28.10).

***
У порівнянні з минулим роком заборгованість по заробітних платах

виросла в 3,7 рази. Про це під час круглого столу повідомив президент
Українського аналітичного центру О. Охріменко, передає кореспондент
УНН.

"Найбільша заборгованість в сфері охорони здоров'я та освіти", -
наголосив він.

При цьому, за словами експерта, у Міністерстві оборони "заборгованість
виросла в 4,5 рази".

Він додав, що, крім Луганської і Донецької областей, де через бойові дії
заборгованість по зарплаті велика, лідером по невиплаті заробітної плати є
Чернігівська область.

Раніше Прем’єр-міністр України А. Яценюк запевняв, що уряд допоможе
регіонам закрити борги по зарплатах і пенсіях.

За кілька місяців державний бюджет не отримав з Луганської і
Донецької областей 3,7 млрд грн податків (Українські Національні Новини
(http://www.unn.com.ua/uk/news/1400735-v-ukrayini-roste-zaborgovanist-po-
zarplati). - 2014. - 28.10).

***
В Україні переддефолтна ситуація. Державний борг невпинно росте, а

резервів на його обслуговування не вистачає. Про це під час круглого столу
повідомив екс-міністр економіки В. Суслов, передає кореспондент УНН.

"Зовнішній державний борг складає 60% ВВП. Те, що валовий зовнішній
борг скоротився зі 142,790 млрд дол. у січні до 136,790 млрд дол. у липні,
означає лише те, що кредитори перестали давати гроші", - сказав В. Суслов.
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Він також зазначив, що до 1 липня 2015 р. держава і комерційний сектор
мають повернути кредиторам 58 млрд дол.

"Це величезна сума. В Україні переддефолтна фінансова ситуація", -
сказав В. Суслов.

Нагадаємо, раніше Прем'єр-міністр України А. Яценюк повідомив, що
Україні вдалось уникнути дефолту. Однак, за словами А. Яценюка, через
війну економічні показники залишають бажати кращого. Ріст економіки
мінусовий, інфляція висока, курс інколи плаває, інколи скаче (Українські
Національні Новини (http://www.unn.com.ua/uk/news/1400771-suslov-v-
ukrayini-pereddefoltna-situatsiya). - 2014. - 28.10).

***
Российские банки потеряли в Украине 12,5 млрд долл. США.
Оценки потерь от реализации прямых и косвенных рисков российских

банков в Украине увеличиваются и сейчас эти показатели достигли примерно
5 млрд долл. США, сообщает УНН со ссылкой на российский "Коммерсант".

По сообщению, компенсировать потери возможно за счет конвертации
господдержки, полученной банками еще в прошлый кризис, но капитальных
резервов на увеличение кредитования в этом случае у российских банков не
останется, отмечает издание.

При этом оценки совокупного масштаба потерь российских банков в
Украине приводились на закрытом совещании, прошедшем в минувший
понедельник у премьер-министра РФ Д. Медведева с участием
представителей крупнейших банков, сообщили газете несколько источников
в банковском рынке.

При этом на совещании отмечалось, что "глобальная цена вопроса"
может составить 25 млрд долл. (Українські Національні Новини
(http://www.unn.com.ua/ru/news/1401062-rosiyski-banki-vtratili-v-ukrayini-12-
5-mlrd-dol-ssha). - 2014. - 28.10).
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